

CMC Statement on Mauritania's Extension Request under Art. 4

CCM 11th Meeting of States Parties

Geneva, 11-14 September 2023



[ENGLISH & FRENCH]

Thank you, Mr. President,

The Cluster Muniton Coalition thanks Mauritania for submitting and presenting its extension request today. We also thank Mauritania for providing additional information and revising the request before its final submission.

Mauritania was not able to fulfill its Art. 4 obligations to survey and clear cluster munition contamination and needed to request additional time mainly due to the lack of international funding. This is very unfortunate and concerning.

We commend Mauritania for allocating some national funding towards its survey and clearance activities and for seeking only two years of extension.

We regret however that the request was submitted late and lacks a detailed and costed work plan for survey and clearance, as well as a risk education plan. We encourage Mauritania to work out and furnish further details that would make the implementation and monitoring of its plans easier.

Lastly, we cannot hope for much progress in Mauritania without the necessary international funding. Mauritania needs less than 2 million USD to complete its survey and clearance within two years. This is a modest amount that could lead to another country becoming free of cluster munitions. We are calling on donors to come forward and help Mauritania cross the finish line in the next two years.

Thank you.

Merci Monsieur le Président,

La Coalition contre les armes à sous-munitions remercie la Mauritanie d'avoir soumis et présenté sa demande d'extension aujourd'hui. Nous remercions également la Mauritanie d'avoir fourni des informations supplémentaires et d'avoir révisé sa demande avant sa soumission finale.

La Mauritanie n'a pas été en mesure de remplir ses obligations au titre de l'Article 4 de procéder aux enquêtes et à la dépollution de la contamination par les armes à sous-munitions et a dû demander un délai supplémentaire principalement en raison du manque de financement international. Cette situation est très regrettable et préoccupante.

Nous félicitons la Mauritanie d'avoir alloué des fonds nationaux à ses activités d'enquête et de dépollution et de n'avoir demandé qu'une extension de deux ans.

Nous regrettons toutefois que la demande ait été soumise tardivement et qu'elle ne comporte pas de plan de travail détaillé et chiffré pour l'enquête et la dépollution, ni de plan d'éducation aux risques. Nous encourageons la Mauritanie à élaborer et à fournir des détails supplémentaires qui faciliteraient la mise en œuvre et le suivi de ces plans.

Enfin, nous ne pouvons espérer beaucoup de progrès en Mauritanie sans le financement international nécessaire. La Mauritanie a besoin de moins de 2 millions de dollars pour terminer ses enquêtes et sa dépollution dans les deux ans. Il s'agit d'un montant modeste qui pourrait amener un autre pays à devenir libre de sous munitions. Nous appelons les donateurs à se manifester et à aider la Mauritanie à franchir la ligne d'arrivée dans les deux prochaines années.

Merci.